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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół Nr XXXIII/2022 
sesji 
Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 
odbytej w dniu 
9 marca 2022 r. 
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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół nr XXXIII/2022 

Sesja w dniu 9 marca 

Obrady rozpoczęto 9 marca 2022 r. o godz.14: 00, a zakończono o godz. 19.05 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Lista obecności w załączniku. 

Obecni:  
1. Stanisław Dylewski 
2. Mirosław Gromek 
3. Beata Herman 
4. Michał Kacprzak 
5. Bogusław Konrad 
6. Anna Krajewska 
7. Robert Krajewski 
8. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 
9. Krzysztof Laska 
10. Ewa Orzechowska 
11. Waldemar Józef Pałys 
12. Jerzy Pawluczuk 
13. Paweł Adrian Pecura 
14. Mirosław Pędzich 
15. Andrzej Pęksa 
16. Edward Witold Podbielski 
17. Mieczysław Szymalski 
18. Renata Teresa Trojanowska 
19. Henryk Wilczewski 
20. Edward Zalewski 
21. Mieczysław Stanisław Równy  

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dokonał otwarcia 
posiedzenia XXXIII sesji Rady Miasta zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym wypowiadając formułę „ Otwieram XXXIII 
sesję Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. Następnie powitał serdecznie zaproszonych 
gości oraz wszystkich przybyłych na obrady. 

Na początku Rady Miasta uczciła minutą ciszy pamięć zmarłego Wójta Gminy 
Szulborze Wielkie Krzysztofa Michalca. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski 
stwierdził, że na stan 21 Radnych, na sali obrad obecnych jest 20 radnych, 1 radny 
uczestniczy zdalnie w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

2. Informacja o porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Rada Miasta może 
wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady. Dodał, że w dniach 1 i 8 marca 2022 r. wpłynęły wnioski 
Burmistrza Miasta o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji punktów: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu 
jej rozliczania oraz sposobu kontroli na zadania realizowane w ramach 
„Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców” – „Mazowsze dla 
działkowców 2022.”  

2. Perspektywa uregulowania sprawy terenu byłego cmentarza żydowskiego 
przy ul. Broniewskiego.  

3. Informacja Burmistrza Miasta na temat sytuacji ekonomicznej Zakładu 
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Ostrowi Mazowieckiej.  

Oraz o zdjęcie z porządku obrad punktu 10. „Podjęcie uchwały w sprawie 
przedłużenia ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka. (H. Trębickiego) 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu 24 lutego br. wpłynęło 
pismo Przewodniczącej Rady Powiatu w Ostrowi Mazowieckiej w sprawie poparcia 
przez Radę Miasta wyboru Błogosławionego Kardynała Stefana Wyszyńskiego na 
Patrona Powiatu Ostrowskiego. Przewodniczący Rady Miasta zaproponował 
wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji punktu „ Podjęcie stanowiska w 
sprawie poparcia wyboru Błogosławionego Kardynała Stefana Wyszyńskiego na 
Patrona Powiatu Ostrowskiego”.  

Radny p. Mieczysław Szymalski wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały w sprawie rozwiązania współpracy partnerskiej z miastem 
Riazań – Federacja Rosyjska zawartej zgodnie z uchwałą Nr XV/84/2008 Rady 
Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 30 kwietnia 2008 r. 

Radny p. Stanisław Dylewski zaproponował, aby uczcić minutą ciszy 
wszystkich, którzy zginęli w obronie Ukrainy. 

Rady Miasta uczciła minutą ciszy pamięć poległych. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał pod głosowanie wnioski. 

Głosowanie wniosków: 

Wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu 10. „Podjęcie uchwały 
w sprawie przedłużenia ulicy na terenie miasta Ostrów Mazowiecka”. 

Wyniki Głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 
BRAK GŁOSU:1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa 
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Mieczysław Stanisław Równy, Edward Zalewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Edward Witold Podbielski 
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Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu: Podjęcie 
uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej 
rozliczania oraz sposobu kontroli na zadania realizowane w ramach 
„Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców” – „Mazowsze dla 
działkowców 2022.” 

Wyniki Głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 
BRAK GŁOSU:1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa 
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Mieczysław Stanisław Równy, Edward Zalewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Edward Witold Podbielski 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że wniosek 
przeszedł i będzie rozpatrywany, jako punkt 14 porządku obrad. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu: Podjęcie 
uchwały w sprawie rozwiązania współpracy partnerskiej z miastem 
Riazań – Federacja Rosyjska zawartej zgodnie z uchwałą Nr XV/84/2008 
Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 30 kwietnia 2008 r. 

Wyniki Głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 
BRAK GŁOSU:1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa 
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Mieczysław Stanisław Równy, Edward Zalewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Edward Witold Podbielski 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że wniosek 
przeszedł i będzie rozpatrywany, jako punkt 15 porządku obrad. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu: „Podjęcie 
stanowiska w sprawie poparcia wyboru Błogosławionego Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego na Patrona Powiatu Ostrowskiego” 

Wyniki Głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 
BRAK GŁOSU:1 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa 
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Mieczysław Stanisław Równy, Edward Zalewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Edward Witold Podbielski 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że wniosek 
przeszedł i będzie rozpatrywany, jako punkt 16 porządku obrad. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu: Perspektywa 
uregulowania sprawy terenu byłego cmentarza żydowskiego przy ul. 
Broniewskiego. 

Wyniki Głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIEOBECNI: 0 
BRAK GŁOSU:1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, 
Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, 
Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Mieczysław Stanisław Równy, Edward Zalewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Edward Witold Podbielski 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że wniosek 
przeszedł i będzie rozpatrywany, jako punkt 17 porządku obrad. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu: Informacja 
Burmistrza Miasta na temat sytuacji ekonomicznej Zakładu Energetyki 
Cieplnej Sp. z o.o. w Ostrowi Mazowieckiej.  

Wyniki Głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 0 
BRAK GŁOSU:1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa 
Trojanowska, Henryk Wilczewski, Mieczysław Stanisław Równy, Edward Zalewski 

BRAK GŁOSU (1) 
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Edward Witold Podbielski 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że wniosek 
przeszedł i będzie rozpatrywany, jako punkt 18 porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja o porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów z XXX, XXXI i XXXII sesji. 
4. Podjęcie uchwał: 
a. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r., 
b. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka 

na lata 2022-2035,  
c. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2022 r. 
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Ostrów Mazowiecka na realizację zadania pn.: „Budowa ul. Żale”. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli  nieruchomości, na których nie zamieszkują  mieszkańcy, za usługi 
odbioru odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dla pozbawienia charakteru 
ochronnego lasu niestanowiącego własności Skarbu Państwa położonego w 
terenie miasta Ostrów Mazowiecka obręb 0001. 

8. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Ostrów 
Mazowiecka na rok 2022.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg Miasta 
Ostrów  Mazowiecka do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia ulicy na terenie miasta Ostrów 
Mazowiecka (H. Trębickiego) - punkt zdjęty z porządku obrad 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu  Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022 – 2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady 
Miasta Ostrów Mazowiecka na 2022 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji, 
sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli na zadania realizowane w 
ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców” – 
„Mazowsze dla działkowców 2022.” 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania współpracy partnerskiej z 
miastem Riazań – Federacja Rosyjska zawartej zgodnie z uchwałą Nr 
XV/84/2008 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 30 kwietnia 2008 r. 

16. Podjęcie stanowiska w sprawie poparcia wyboru Błogosławionego 
Kardynała Stefana Wyszyńskiego na Patrona Powiatu Ostrowskiego 

17. Perspektywa uregulowania sprawy terenu byłego cmentarza żydowskiego 
przy ul. Broniewskiego. 
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18. Informacja Burmistrza Miasta na temat sytuacji ekonomicznej Zakładu 
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Ostrowi Mazowieckiej. 

19. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 
20. Informacje: 

a. z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 
wykonania uchwał Rady; 

b. Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

21. Wolne wnioski i sprawy różne. 
22. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski przypomniał, że w związku 
ze stanem epidemii wywołanym wirusem SARS-CoV-2 dzisiejsza sesja odbywa się 
zgodnie z reżimem sanitarnym zalecanym przez Ministra Zdrowia Sesja trwać będzie 
nie dłużej niż do godz.1900 . W przypadku jeśli do godz. 1900  porządek obrad nie 
zostanie wyczerpany  ogłoszona będzie przerwa w obradach do dnia następnego do 
godz. 1000.  

Zwrócił się o zgłoszenie odpowiednio wcześniej, jeżeli baterie tabletów będą się 
wyczerpywały. 

3. Przyjęcie Protokołów z XXX, XXXI i XXXII sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Protokoły z XXX, XXXI i XXXII 
sesji Rady Miasta były przekazane radnym do wglądu i do dnia poprzedzającego 
sesję nikt nie zgłosił uwag do ich treści, w związku z tym stwierdził, że protokoły 
zostały przez Radę Miasta przyjęte. 

4. Podjęcie uchwał: a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2022 r., b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022-2035,  c) w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2022 r.   

 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, o tym że Komisje analizowały 

projekty uchwał i je pozytywnie zaopiniowały. 

Wyniki głosowań: 

Komisja Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno –Gospodarczego:   

a) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”,  
b) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”,  
c) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” 

Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami: 

a) 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”,  

b) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”, 

c) 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się” 
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Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska 

a) 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, 
b) 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, 
c) 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że zwiększone zostaną środki 
na wykonanie dokumentacji projektowej ul. Bema i ul. Piaskowej. Burmistrz 
podkreślił, że budowa ul. Bema to bardzo trudne zadanie, ponieważ jest to jedna z 
najstarszych ulic w mieście i jej budowa będzie połączona z budową ul. Ruszczyca 
co wymaga dużych nakładów finansowych.  Zmniejszenie środków finansowych 
przewidziane jest w budowie ul. Wróblewskiego. Burmistrz zwrócił uwagę, że po 
wielu latach miastu udało się wybudować całość ul. Wołodyjowskiego co stanowiło 
bardzo duży problem. Jedną z najważniejszych inwestycji planowanych na najbliższe 
lata jest budowa szkoły i przedszkola wraz z halą sportową. Temat ten był poruszany 
na wielu sesjach Rady Miasta i w debatach publicznych. Miasto wykupiło teren pod 
budowę tego kompleksu przy ul. Partyzantów, działka ma powierzchnie ok. 1 ha i jest 
wystarczająca do realizacji tej inwestycji. Wielkim sukcesem jest otrzymanie promesy 
z „Polskiego Ładu” na to przedsięwzięcie, kwota dofinansowanie wynosi ok. 37 mln. 
zł. Burmistrz podkreślił, że w latach ubiegłych nie było możliwości pozyskania tak 
ogromnego wsparcia zewnętrznego na budowę szkół. Na terenie Polski występował 
problem zapaści demograficznej i nie było środków na budowę placówek 
oświatowych. Miasto ogłosiło przetarg na budowę tej inwestycji, wpłynęły dwie oferty 
spełniające wszystkie wymogi. Jedna na kwotę ok. 48 mln. zł., druga na ok. 55 mln. 
zł. i trzeba podjąć decyzję czy miasto podejmie się realizacji tak ważnego 
przedsięwzięcia. Obecna sytuacja jest bardzo trudna nie wiemy jak dalej rozwinie się 
wojna na Ukrainie i jaki wpływ będzie miała na Europę, ale trzeba podejmować 
ważne decyzję. Burmistrz poinformował, że obecnie istnieją dwie opcje i możliwe jest 
ogłoszenie nowego przetargu lub zawarcie umowy z wykonawcą na kwotę ok. 48 
mln. zł. Procedura została rozpoczęta i trzeba wspólnie podjąć decyzję czy 
inwestycja będzie realizowana. Burmistrz podkreślił, że jest za budową tej inwestycji. 
Zwrócił uwagę, że na terenie miasta powstaje wiele budynków wielorodzinnych, 
miasto się rozwija i przybywa nowych mieszkańców, więc nowa szkoła jest bardzo 
potrzebna. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o autopoprawce 
dotyczącej zmniejszenia subwencji oświatowej o kwotę ok. 40 tys. zł. Zmiany 
projektu uchwały budżetowej polegają na zwiększeniu środków na program 
realizowany przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej „Akcja Integracja” o kwotę 
55147 zł. i program „Laboratoria Przyszłości” o kwotę 219 tys. zł. Oba projekty nie 
zostały zrealizowane w 2021 r. Dodatkowo wprowadzone zostały środki  na projekt 
„Cyfrowa Gmina” całkowicie finansowany ze środków zewnętrznych. Wszystkie 
zmiany dotyczą również Wieloletniej Prognozy Finansowej. Skarbnik Miasta dodała, 
że planowane budowy ulic, o których poinformował Burmistrz dotyczą 2023 r. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska zapytał czy budowa ul. 
Wróblewskiego i ul. Sztarka będzie realizowane, ponieważ z przedstawionych 
dokumentów ciężko to wywnioskować.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że inwestycję będą 
realizowana i jest to widoczne w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Odnośnie ul. 



9 
 

Sztarka i ul. Wróblewskiego planowane jest zdjęcie środków w kwocie 80 tys. zł. 
Przetarg na wykonanie dokumentacji tych ulic został ogłoszony. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że rynek jest 
nieprzewidywalny i dlatego bardzo często zaplanowane kwoty na dane inwestycje 
muszą wielokrotnie się zmieniać. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska zwrócił uwagę, że kluczową 
inwestycją jest budowa szkoły i przedszkola wraz z halą sportową. Miasto dostało 
bardzo duże wsparcie zewnętrze, ale musi też samodzielnie sfinansować część 
inwestycji. Wiele się zmieniło przez sytuację na Ukrainie, dlatego bardzo ważne jest 
odpowiednie zabezpieczenie miasta przy zawieraniu umowy na budowę tego 
kompleksu. Obecnie inflacja jest bardzo duża, rynek jest niepewny i jeżeli realizacja 
inwestycji zmieści się w zaplanowanej kwocie będzie to wielki sukces. 
Wiceprzewodniczący ponownie podkreślił, żeby odpowiednio zabezpieczyć interesy 
miasta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że obecna sytuacja jest trudna i 
jest to odczuwalne dla wszystkich. Procedura dotycząca przetargu jest standardowa i 
wszystko jest zgodne z prawem zamówień publicznych. Burmistrz podkreślił, że 
warunki projektu umowy są znane wykonawcom już na etapie ogłoszenia przetargu. 
Jedyną rzeczą, która może ulec zmianie jest inflacja, ale nikt nie ma na to wpływu. 
Rada Polityki Pieniężnej stale stara się zahamować rosnącą inflację. Decyzja o 
budowie kompleksu musi zostać podjęta. Istnieją tylko dwie możliwości, albo 
podejmujemy się tego zadania, albo przetarg zostanie unieważniony. Burmistrz 
zwrócił uwagę, że jeżeli przetarg zostanie unieważniony natychmiast trzeba ogłosić 
kolejny. Natomiast należy wziąć pod uwagę, że kwota może być znacznie wyższa niż 
obecnie. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że Rada Miasta nie otrzymała 
odpowiednio wcześnie informacji o kwocie 52 mln. zł. przeznaczonej na budowę 
szkoły i przedszkola w wieloletniej prognozie finansowej. Materiały przedstawione na 
Komisjach zawierały kwotę 18 mln. zł. Radna stwierdziła, że taka sytuacja nie 
powinna zaistnieć, bo znacznie utrudnia to podjęcie decyzji w tej sprawie. Dodała, że 
należy dokładnie przedyskutować budowę tej inwestycji, bo miasto musi zaciągnąć 
kredyt w kwocie ok. 15 mln. zł. co w przyszłości znacznie obciąża budżet. Zwróciła 
uwagę, że obecne zadłużenie miasta wynosi ok. 28 mln. zł. Radna podkreśliła, że nie 
jest przeciwna budowie tego obiektu, ale trzeba to jeszcze dokładnie przeanalizować. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił się do Burmistrza i powiedział, że 
rezygnacja z przedłużenia ul. Trębickiego jest dobrym posunięciem. Zwrócił uwagę, 
że planowany koszt budowy tej drogi to kwota ok. 2 mln. zł. za odcinek 220 m., a jest 
to droga przechodząca przez tereny prywatne. Deweloper wybudował tam osiedl i on 
powinien być zobowiązany do wykonania tego zadania. Radny podkreślił, że miasto 
wykonało dokumentacje projektową za ok. 8 tys. zł, ale do dalszej realizacji inwestycji 
należy zobowiązać dewelopera. Radny powiedział, że nigdy nie istniał projekt 
budowy drogi w tym miejscu i jest to tylko pomysł obecnego Burmistrza. Zwrócił 
uwagę, że projekt zawiera nie tylko budowę drogi, ale i 48 miejsc parkingowych, 
które w przyszłości mogą służyć deweloperowi. Podkreślił, że nie należy robić 
prezentów deweloperowi i powinien również partycypować w kosztach. 
Poinformował, że uzyskała od Radnej p. Jolanty Kwiatkowskiej wykaz zaciągniętych 
kredytów i jest to przerażające jak zadłużone jest miasto. Zwrócił się do Skarbnik 
Miasta z pytaniem czy spłacane są tylko odsetki od kredytów czy całe zobowiązania. 
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Radny p. Mieczysław Szymalski zapytał, czemu nie ma w dokumentach 
przekazanych Radnym informacji o kosztach budowy szkoły? Powiedział, że jest za 
budową nowej szkoły i przedszkola, ale o zwiększeniu kosztów inwestycji należy 
informować wcześniej.  Zwrócił uwagę, że trakcie budowy basenu miejskiego miasto 
musiało dopłacić ok. 2 mln. zł. bo wzrosła inflacja i wykonawca nie był w stanie za 
kwotę z przetargu ukończyć inwestycji. Sprawa trafiła do sądu i na podstawie ugody 
miasto mogło dopłacić wykonawcy brakującą kwotę, dzięki czemu cały obiekt został 
ukończony. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że w projektach uchwał 
przekazanym Radnym dn. 18 lutego 2022 r. były informacje o kosztach budowy 
nowej szkoły i przedszkola. Autopoprawka dotyczy wyłącznie zmniejszenia subwencji 
oświatowej o kwotę 38 tys. zł. Z dokumentacji wynika, że na budowę szkoły 
potrzebne jest zwiększenie środków w kwocie 8 mln. 600 tys. zł i jest to planowane 
poprzez zaciągniecie kredytu w roku 2024. Wieloletnia prognoza finansowa zawiera 
również informację o kredycie w wysokości 12 mln. zł. w roku bieżącym na tę 
inwestycję. Skarbnik Miasta poinformowała, że przedłużenie ul. Trębickiego zostało 
połączone z budową szkoły i będzie to jedna inwestycja. Dodała, że o wszystkich 
kredytach Rada Miasta jest informowana na bieżąco. Zobowiązania są spłacane 
zgodnie z harmonogramem, a dodatkowo wszystkie informacje opisane są w 
sprawozdanych z budżetu półrocznych i rocznych.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer negatywnie ocenił wypowiedz Radnej p. 
Jolanty Kwiatkowskiej. Dodał, że Radna nie zapoznała się z wieloletnią prognozą 
finansową i mówiła nieprawdę. Zwrócił uwagę, że dokumentacja przekazana Radnym 
zawierała wszystkie informacje o kosztach budowy nowej szkoły. Burmistrz 
powiedział, że budowa przedłużenia ul. Trębickiego i miejsc parkingowych mają 
służyć mieszkańcom, a nie deweloperowi. Zwrócił się do Radnego p. Stanisława 
Dylewskiego i powiedział, że nie należy rozpowiadać nieprawdziwych informacji. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że deweloper jest 
zobowiązany do budowy wystarczającej ilości miejsc do danego obiektu 
mieszkalnego. Miasto nie udostępniło deweloperowi nawet jednego miejsca 
postojowego. Przedłużenie ul. Trębickiego było zaprojektowane już w roku 2012, 
więc nie jest to inicjatywa obecnie panującego Burmistrza. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że nie należy publicznie 
przekazywać informacji nieprawdziwych. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska powiedziała, że przeprasza za pomyłkę w 
poprzedniej wypowiedzi. Dodała, że zapoznała się z wieloletnią prognozą finansową 
przed wprowadzeniem zmian i z tego wynikała różnica kwot. Zwróciła uwagę, że 
wszystkie informacje o kosztach budowy szkoły i przedszkola są zawarte w 
dokumentach przekazanych 18 lutego 2022 r. i radni mieli do nich dostęp. 

Radny p. Stanisław Dylewski przedstawił mapę terenów przy ul. Trębickiego i 
zapytał, do kogo należały działki przed wykupieniem ich przez dewelopera. Zwrócił 
uwagę, że spółdzielnie mieszkaniowe samodzielnie na własny koszt budują drogi na 
osiedlach i tak powinno być w przypadku budowy przedłużenia ul. Trębickiego. 
Deweloper budujący osiedle przy tej ulicy powinien zostać do tego zobowiązany. 
Radny zwrócił się do Burmistrza i powiedział, że on nie kłamie. Dodał, że Burmistrz 
jako gospodarz miasta powinien dbać o dobro miasta, a nie o dobro dewelopera. 
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Radna p. Beata Herman powiedziała, że budowa szkoły jest bardzo istotna. W 
mieście jest bardzo dużo dzieci, przedszkola są przepełnione. Zwróciła uwagę, że ze 
względu na dzieci należy pochylić się nad budową tej inwestycji. Dodała, że przebicie 
ul. Trębickiego ma służyć osobom odwożącym dzieci do szkoły, a nie deweloperowi. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że miasto otrzymało bardzo duże 
wsparcie zewnętrze, ale również trzeba zwrócić uwagę ile musi dołożyć. Radny 
zapytał, dlaczego koszt budowy szkoły w przeciągu paru lat wzrósł z 18 mln. zł do 52 
mln. zł. i czym to jest spowodowane. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska powiedział, że jest za budową szkoły 
i przedszkola. Zwrócił się z pytaniem, do jakiej kwoty miasto może się zadłużyć 
podczas budowy tej inwestycji i czy będzie to bezpieczne. Wiceprzewodniczący 
podkreślił, że w przyszłości planowane jest bardzo dużo kosztownych inwestycji i 
trzeba dokładnie przemyśleć każde działanie w tym niepewnym czasie. 

Radny p. Henryk Wilczewski powiedział, że zapoznał się z informacjami 
zamieszonymi w intrenecie na temat obu firm biorących udział w przetargu. Zwrócił 
uwagę, że obecnie sytuacja w branży budowlanej jest niestabilna i firma, która 
zaproponowała kwotę 48 mln. zł może nie ukończyć inwestycji. Radny zaproponował, 
aby dokładnie przeanalizować dotychczasowe działania obu firm i zastanowić się nad 
decyzją w wyborze jednej z nich. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że przetarg został ogłoszony 
zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych i obie firmy spełniły wymagania 
formalne. Zwrócił uwagę, że strony internetowe nie są wiarygodnym źródłem 
informacji i nie można brać tego pod uwagę podczas rozstrzygnięcia przetargu. 
Przetarg wygrywa firma, która spełniła wszystkie wymagania formalne i 
zaproponowała najniższą cenę. Dokumentacja złożona przez przedsiębiorcę jest 
dokładnie sprawdzana, miasto miało wiele kontroli odnośnie procedur przetargowych 
i nie wykryto żadnych zasadniczych błędów. Burmistrz powiedział, że miasto, gmina 
czy powiat nie mogą się zadłużać ponad swoje możliwości, ponieważ przepisy o 
finansach publicznych nie pozwalają na zaistnienie takiej sytuacji. Zwrócił uwagę, że 
budowa szkoły i przedszkola jest inwestycją konieczną, władze miasta już od sześciu 
lat zastanawia się jak rozwiązać ten problem i teraz przedstawiają konkretne 
rozwiązanie. Obecnie dofinansowanie zewnętrzne wynosi 80 % kosztów budowy 
całego przedsięwzięcia, co na przestrzeni ubiegłych lat było nieosiągalne. Burmistrz 
powiedział, że Rada Miasta musi podjąć decyzję w tej sprawie i jak przy każdej 
inwestycji ryzyko jest duże, ale realizacja tego przedsięwzięcia jest bardzo istotna. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że należy dokładnie sprawdzić jak 
obecnie kształtują się stawki na rynku budowlanym w przypadku podobnych 
inwestycji. Dodał, że wykonawca mógł celowo zawyżyć cenę, żeby jak najwięcej 
zarobić. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odniósł się do wypowiedzi Radnego p. 
Jerzego Pawluczuka i powiedział, że zaistnienie takiej sytuacji jest możliwe i miasto 
może unieważnić przetarg. Dodał jednak, że podobna sytuacja miała miejsce 
podczas budowy ścieżek rowerowych i ostatecznie koszty realizacji inwestycji 
wzrosły o 4 mln. zł. 

Wiceprzewodniczący p. Bogusław Konrad powiedział, że ponownie gratuluje 
Burmistrzowi pozyskania tak dużego dofinansowania na budowę szkoły i 
przedszkola. Miasto Ostrów Mazowiecka otrzymało największe dofinasowanie co jest 
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osobistym sukcesem włodarza miasta. Radny zwrócił uwagę, że projekt przedłużenia 
ul. Trębickiego istniał już w 2006 r. i nie należy bezpodstawnie oskarżać Burmistrza o 
działanie na korzyść dewelopera. Radny dodał, że podobne oskarżenia padły 
podczas budowy ul. Prusa i również okazały się bezpodstawne, za co należą się 
przeprosiny Burmistrzowi. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska powiedział, że jest bardzo 
zadowolony z dyskusji. Poruszone zostały wszystkie problemy i obawy, kwestią 
budzącą największy niepokój jest wojna na Ukrainie. Zwrócił się do Radnego p. 
Stanisław Dylewskiego i powiedział, że duża część projektowanych dróg w mieście 
przechodzi przez tereny prywatne tak jak w przypadku ul. Trębickiego. Zwrócił 
uwagę, że nie uzyskał odpowiedzi na pytanie, do jakiej kwoty miasto może być 
zadłużone. Powiedział, że gdyby nie chodziło o budowę szkoły i przedszkola pewnie 
musiałby wstrzymać się od głosu, ale chodzi o przyszłość dzieci więc będzie 
głosował za podjęciem uchwały. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że obecna sytuacja związana z 
wojną na Ukrainie wzbudza niepokój w całej Europie. Trzeba jednak wziąć pod 
uwagę, że w przyszłości miasto może nie dostać tak dużego wsparcia zewnętrznego 
i problem w dalszym ciągu pozostanie nierozwiązany. Burmistrz zwrócił uwagę, że 
jest to ogromna szansa i trzeba podjąć ryzyko. 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę, że niektórzy Radni w każdej 
sytuacji starają się bronić Burmistrza nawet, jeżeli nie jest to koniczne. Odniósł się do 
budowy przedłużenia ul. Trębickiego i stwierdził, że deweloper powinien również 
partycypować w kosztach realizacji tej inwestycji, tak jak Spółdzielnia podczas 
budowy ul. Widnichowskiej czy ul. Kilińskiego. Radny negatywnie ocenił powstanie 
osiedla na działkach przy ul. Trębickiego, ponieważ były tam tereny bagienne i 
podmokłe. Dodał, że powstanie tego osiedla ma negatywny wpływ na budynki 
sąsiadujące. Podczas wizji lokalnej w Szkole Podstawowej nr 1 można było zobaczyć 
liczne pęknięcia ścian budynku. Radny powiedział, że obawia się powstania dalszych 
szkód, co w przyszłość może doprowadzić do bardzo kosztownego remontu lub 
budowy nowej szkoły. Dodatkowo koszt budowy przedłużenia jest bardzo wysoki bo 
za odcinek 220 m. trzeba zapłacić ok. 2 mln. zł. Radny zwrócił uwagę, że na mapach 
przedstawiających projekt drogi parkingi usytuowane są wzdłuż osiedla, więc będą 
służyć deweloperowi. 

Radny p. Mieczysław Szymalski zwrócił uwagę, że wszystkie kwestie 
dotyczące budowy nowej szkoły zostały poruszone i zaproponował zakończenie 
dyskusji. Radny powiedział, że budowa przebicia była planowana od ul. 
Broniewskiego do ul. Jagiellońskiej, ale gdy nie było jeszcze ul. Parkowej. Radny 
zaproponował przerwę w obradach. 

Innych głosów dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski zarządził 15 minut przerwy. 

Przerwa 

Wznowienie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał pod głosowanie 
projekty uchwał wraz z autopoprawkami. 

Radny p. Edward Podbielski w związku z problemami technicznymi połączenia 
się za pośrednictwem programu eSesja oddał głos telefonicznie informując / przy 



13 
 

włączonym głośniku, że jest „za” podjęciem wszystkich przedstawionych na sesji  
projektów uchwał.  

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2022 r. 

Wyniki Głosowania  

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna 
Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa 
Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, 
Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Stanisław 
Równy, Mieczysław Szymalski, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Dylewski, Renata Teresa Trojanowska 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022-2035, 

Wyniki Głosowania  

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna 
Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa 
Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, 
Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław 
Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Dylewski, Jerzy Pawluczuk 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w 2022 r. 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna 
Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa 
Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, 
Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław 
Szymalski, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
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Stanisław Dylewski, Jerzy Pawluczuk, Renata Teresa Trojanowska 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że Rada Miasta podjęła słuszną 
decyzję i jest to historyczny moment dla miasta. Dzięki podjęciu tej uchwały można 
podpisać umowę z wykonawcą i rozpocząć dalsze procedury związane z realizacją 
inwestycji. Burmistrz pogratulował mieszkańcom i uczniom, którzy w perspektywie 
najbliższych trzech lat będą mogli korzystać z tego obiektu. Burmistrz podziękował 
Zastępcy p. Danielowi Choince, Skarbnik Miasta p. Annie Wilczyńskiej, Sekretarz 
Miasta p. Sylwii Katarzynie Kos i wszystkim pracownikom Urzędu Miasta, którzy mieli 
swój wkład w to przedsięwzięcie. Dodał, że szczególne podziękowanie należy się 
również Wicepremierowi p. Henrykowi Kowalczykowi. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Ostrów Mazowiecka na realizację 
zadania pn.: „Budowa ul. Żale”. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno- Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym kształcie: 

Wyniki głosowania: 

5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” 

Burmistrz Miasta zaproponował formułę pytań i odpowiedzi. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Ostrów Mazowiecka na realizację 
zadania pn.: „Budowa ul. Żale”. 

Wyniki Głosowania  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości, na których nie 
zamieszkują  mieszkańcy, za usługi odbioru odpadów komunalnych 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. 
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Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisje 
analizowały i pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał. 

Wyniki głosowań: 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska 

6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, 

Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami: 

3 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymując się”,  

Brak głosów w dyskusji. 

Głosowanie w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli  nieruchomości, na których nie 
zamieszkują  mieszkańcy, za usługi odbioru odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska , Ewa Orzechowska , Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich , Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dla pozbawienia 
charakteru ochronnego lasu niestanowiącego własności Skarbu 
Państwa położonego w terenie miasta Ostrów Mazowiecka obręb 
0001. 

Przewodniczący p. Robert Krajewski poinformował, że Komisje analizowały i 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały:  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska: 

5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”   

Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami:   

6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski negatywnie ocenił działania obecnej władzy w 
Polsce odnośnie poparcia ustaw, które pozwalają na bezkarne wycinanie lasów 
państwowych. Radny odczytał art. 9 i art. 13 ustawy o lasach z dnia 28 września 
1991 r. mówiące o obowiązkach właściciela lasu. Dodał, że kilka lat temu podczas 
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akcji partii PiS zebrał ok. 500 podpisów przeciwko prywatyzacji lasów państwowych. 
Dodał, że lasy są dobrem narodowych i nie można tego niszczyć w roku 2018 
zalesienie Polski wynosiło 50 procent, teraz jest to tylko 38 procent. Radny zwrócił 
się z pytaniem do Burmistrza czy działki, których dotyczy uchwała będą 
przeznaczone pod zabudowę usługową i czy po wycince drzewa zostaną odsadzone. 

Wiceprzewodniczący p. Bogusław Konrad zwrócił uwagę, że Radny p. 
Stanisław Dylewski popełnił błąd w wypowiedzi dotyczącej lesistości w Polsce. 
Obecnie zalesienie wynosi ok.31 procent, a w 2018 r. było to ok. 27 procent. Radny 
dodał, że należy sprawdzić informację zanim wypowie się je publicznie. 

Innych głosów dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia opinii dla 
pozbawienia charakteru ochronnego lasu niestanowiącego własności Skarbu 
Państwa położonego w terenie miasta Ostrów Mazowiecka obręb 0001. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna 
Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa 
Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, 
Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Stanisław 
Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, 
Edward Zalewski 

PRZECIW (1) 

Stanisław Dylewski 

8. Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały: 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska: 

5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” się”   

Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 
Porządku Publicznego:   

5 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Brak głosów w dyskusji. 
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Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie miasta Ostrów Mazowiecka na rok 2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg Miasta 
Ostrów  Mazowiecka do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich 
przebiegu. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że 
Komisje nie zaopiniowały projektu uchwały. 

Brak głosów w dyskusji. 

Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg 
Miasta Ostrów  Mazowiecka do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich 
przebiegu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska , Ewa Orzechowska , Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich , Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia ulicy na terenie 
miasta Ostrów Mazowiecka (H. Trębickiego)  

Punkt zdjęty z porządku obrad 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego 
Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
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oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Ostrów Mazowiecka na 
lata 2022 – 2023. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 
Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały:  

Wyniki głosowania: 

7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” się” 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na 
problemy, które nasiliły się w czasie pandemii Covid-19. Szczególnie chodzi o wzrost 
przemocy w rodzinie, wycofanie społeczne, wzrost nadużywania alkoholu przez 
młodzież i dorosłych. Radny poinformował, że Prezes Sądu Rejonowego w Ostrowi 
Mazowieckiej w imieniu kuratorów wystąpiła do Burmistrza z prośbą o utworzenie 
punktu konsultacyjnego dla rodzin z problemami przemocy domowej. Dodał, że 
należy zatrudnić również psychiatrę dziecięcego i ponownie utworzyć poradnię 
rodzinną w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie. Podkreślił, że dzieci stykają się 
w życiu codziennym z wieloma tragediami i trudnymi sytuacjami, gdzie wymagana 
jest bardzo szybka reakcja odpowiednich specjalistów np. psychiatry dziecięcego.  
Podał przykład tragedii rodzinnej /powieszenie się ojca/ gdzie potrzebna była 
natychmiastowa pomoc dla dzieci będących jej świadkami. Odpowiadając na pytanie 
Burmistrza Miasta o to, po co przytacza ten przykład Radny wyjaśnił, że mówi o tym, 
aby wskazać na ogromne potrzeby w tym zakresie.  Radny zwrócił uwagę, że przez 
brak psychiatry dziecięcego w mieście, rodziny muszą jeździć do Ostrołęki lub 
Piątnicy. Dodał, że utrudnieniem jest brak połączenia autobusowego do tych 
miejscowości. Radny powiedział, że partia PiS podczas swojej kampanii wyborczej 
informowała, że w każdej szkole będzie zatrudniony psycholog na pełen etat, niestety 
do dziś ten postulat nie został zrealizowany. Radny powiedział, że w Szkole 
Podstawowej nr 1 psycholog zatrudniona jest tylko na 6 godzin tygodniowo, 
podobnie jest również w Miejskiej Świetlicy Socjoterapeutycznej. Podkreślił, że jest to 
bardzo ważna sprawa i powinna zostać potraktowana priorytetowo przez Miasto, jaki 
i przez Starostwo Powiatowe, bo chodzi o dobro dzieci i młodzieży. 

Wiceprzewodniczący p. Bogusław Konrad poinformował, że opublikowane 
zostało Zarządzenie Ministra Edukacji i Nauki dotyczące pomocy pedagogiczno- 
psychologicznej i pomoc przeznaczane jest dodatkowo 800 mln. zł. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że miasto otrzymało z 
budżetu państwa środki na pomoc psychologiczną w kwocie 77399 zł. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że w praktyce pomoc wygląda 
inaczej. W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie nie ma prowadzonej terapii 
rodzinnej. Radny zwrócił uwagę, że na jego prośbę i innych kuratorów sądowych 
jedna z psychologów  świadczy taką pomoc, ale potrzeba więcej wsparcia w tym 
zakresie i miasto musi podjąć odpowiednie działania. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
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Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego 
Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022 – 
2023. 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu 
Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

Przewodniczący poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały:  

Wyniki głosowania: 

7 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się” 

Sekretarz Miasta p. Sylwia Katarzyna Kos zgłosiła autopoprawkę do 
projektu uchwały, zmiana dotyczy zapisu § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2022 r. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 
projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego 
Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji 
stałych Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 2022 r. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisje stałe Rady 
Miasta na swoich posiedzeniach opracowały plany pracy na 2022 r. Plany 
stanowią załączniki do omawianego projektu uchwały. W trakcie analiz na 
posiedzeniach Komisji nie wniesiono do nich uwag.   

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił się z prośbą o to aby nie organizować 
wspólnych posiedzeń Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej 
oraz Ochrony Środowiska z Komisją Planowania Przestrzennego, Budownictwa i 
Gospodarki Gruntami. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

Głosowanie w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 
pracy Komisji stałych Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 2022 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie 
dotacji, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli na zadania 
realizowane w ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 
Działkowców” – „Mazowsze dla działkowców 2022.” 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że jest jak najbardziej za podjęciem 
tej uchwały, ponieważ kanalizacja wodociągowa na terenie ogródków działkowych 
wymaga renowacji. Dodał, że również jest działkowcem i ta dotacja stanowi bardzo 
duże wsparcie dla grupy składającej się w większości z emerytów. Wspomniał, że 
działkowcy wspierani są również przez Polski Związek Działkowców i Wojewodę. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

W zawiązku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie trybu postępowania o 
udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli na zadania 
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realizowane w ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców” 
„Mazowsze dla działkowców 2022.” 
Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania współpracy 
partnerskiej z miastem Riazań – Federacja Rosyjska zawartej 
zgodnie z uchwałą Nr XV/84/2008 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z 
dnia 30 kwietnia 2008 r. 

Na prośbę radnego p. Mieczysława Szymalskiego  głos zabrał  p. Andrzej 
Mierzwiński  pełnomocnik Burmistrza w okresie kiedy radny p. M. Szymalski pełnił 
funkcje Burmistrza Miasta.  Pan Andrzej Mierzwiński poinformował, że miasto Ostrów 
Mazowiecka zawarło umowę partnerską z miastem Riazań w 2008 r. Współpraca 
miała dotyczyć kultury, edukacji, turystyki, spotu, gospodarki i promocjo obydwu 
miast. Przypomniał przebieg współpracy. Niestety obecna sytuacja nie pozwala na 
dalszą współpracę, Rosja zaatakowała Ukrainę suwerenne i niepodległe państwo 
Europy, co jest niedopuszczalnym aktem barbarzyństwa w XXI wieku. 

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący rady Miasta p. 
Robert Krajewski poddał pod głosowanie  projekt uchwały.  

Głosowanie w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie rozwiązania współpracy 
partnerskiej z miastem Riazań – Federacja Rosyjska zawartej zgodnie z 
uchwałą Nr XV/84/2008 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 30 kwietnia 
2008 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 
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16. Podjęcie stanowiska w sprawie poparcia wyboru 
Błogosławionego Kardynała Stefana Wyszyńskiego na Patrona 
Powiatu Ostrowskiego”. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie 
projekt stanowiska. 

Głosowanie w sprawie: podjęcia stanowiska w sprawie poparcia wyboru 
Błogosławionego Kardynała Stefana Wyszyńskiego na Patrona Powiatu 
Ostrowskiego”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław 
Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian 
Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

17. Perspektywa uregulowania sprawy terenu byłego cmentarza 
żydowskiego przy ul. Broniewskiego. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że uregulowanie stanu prawnego 
działki przy ul. Broniewskiego będzie bardzo korzystne dla miasta. Sprawa byłego 
cmentarza jest Radzie Miasta doskonale znana, bo była wielokrotnie omawiana. 
Burmistrz wspomniał o spotkaniu z Księżmi Dziekanami, Księdzem Biskupem i 
Naczelnym Rabinem Polski, na którym wszyscy uznali uregulowanie tej sprawy za 
konieczne. Dodał, że przemawiają za tym przesłanki kulturowe, historyczne, religijne 
i ekonomiczne. Miasto ma możliwość pozyskania prawa własności do całej działki, 
jeżeli odpowiednio upamiętni teren po byłym cmentarzu, obszar ok. 1/3 całości. 
Obecnie procedura zasiedzenia przez miasto nie może zostać rozpoczęta, ponieważ 
został złożony wniosek restytucyjny. Burmistrz powiedział, że nie może samodzielnie 
podjąć decyzji w tej sprawie i dlatego Rada Miasta musi wyrazić swoją opinię w tej 
kwestii. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że ma wątpliwości dotyczące 
przebiegu granicy południowej działki po byłym cmentarzy przy ul. Broniewskiego. 
Wspomniał wypowiedź Mecenasa p. Piotra Kosińskiego, który na sesji Rady Miasta 
powiedział, że granica południowa działki może przebiegać w innym miejscu niż 
obecnie i zostanie ustalona przez odpowiednie organy. Radny przeczytał również 
cześć porozumienia mówiącą o ostatecznym terminie ustalenia granic do dnia 
31.12.2022 r. Dodał, że Mecenas p. Piotr Kosiński poinformował również, że jest to 
termin wyznaczony przez Burmistrza. Radny powiedział, że zwracał się do 
Przewodniczącego Rady Miasta o wyniki badań georadarem i ich nie dostał. 
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Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski powiedział, że nie miał 
dokumentów dotyczących badań, ale wyniki były mu znane. Dodał, że Burmistrz 
Miasta na posiedzeniach Komisji mówił, że granica południowa pozostaje bez zmian, 
a badania georaderem potwierdziły jej dotychczasowy przebieg. 

Radny p. Stanisław Dylewski negatywnie ocenił brak możliwości zapoznania 
się z wynikami badań georadarem i nie udostępnienia ich radnym. Poinformował, że 
samodzielnie zwrócił się do Narodowego Instytutu Dziedzictwa i uzyskał 
dokumentację w tej sprawie. Radny przeczytał cześć otrzymanej dokumentacji dot. 
granicy południowej działki. Dodał, że jeżeli Rada Miasta podejmę uchwałę w tej 
sprawie, nie zmieniając treści porozumienia odnośnie granic to może się okazać, że 
Gmina Żydowska za jakiś czas samodzielnie przeprowadzi badania georadarem i 
teren byłego cmentarza może się powiększyć. Radny powiedział, że konieczne są 
dokumenty szczegółowo opisujące wielkość terenu po byłym cmentarzu i jego granic. 
Miasto musi zostać odpowiednio zabezpieczone, żeby teren dla osób handlujących 
nie został znacznie pomniejszony. Radny zwrócił uwagę, że teren byłego cmentarza 
przy ul. Wołodyjowskiego nie jest odpowiednio ogrodzony i nie ma tam tablicy 
upamiętniającej. Wandale niszczą to miejsce, przewracają mogiły, a Gmina 
Żydowska będąca właścicielem tego terenu nie reaguje. Radny powiedział, że jego 
zdaniem należy zmienić zapis w porozumieniu dotyczący opieki nad terenem byłego 
cmentarza, bo obecnie cała odpowiedzialność spoczywa na mieście.  

Radna p. Beata Herman zwróciła się do Radnego p. Stanisława Dylewskiego i 
powiedziała, że żydzi pochowani na tym terenie byli mieszkańcami Ostrowi 
Mazowieckiej więc miasto powinno sprawować opiekę nad tym miejscem. Dodała, że 
temat był wyczerpująco omawiany na Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, 
Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku Publicznego i dyskusję na ten temat 
należy ostatecznie zamknąć. Badania georaderem zostały przeprowadzone i 
potwierdzają dotychczasowy przebieg granicy południowej, 1/3 działki stanowi teren 
byłego cmentarza. Radna powiedziała, że odpowiednie upamiętnienie tego miejsca 
jest moralnym obowiązkiem, a dodatkowo powstanie nowe targowisko, które będzie 
służyło mieszkańcom. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że uważa wypowiedź Radnego p. 
Stanisława Dylewskiego za zasadną. Miasto nie powinno w całości ponosić 
odpowiedzialności za teren byłego cmentarza żydowskiego i należy zmienić ten zapis 
w porozumieniu. Radny zwrócił uwagę, że cmentarz parafialny również leży na 
terenie miasta i takiego obowiązku nie ma. 

 Radny p. Paweł Pecura powiedział, że ostrożność jest potrzebna natomiast w 
tym przypadku badania georadarem zostały przeprowadzone i granice są znane, 
więc sprawa powinna zostać zakończona. W przyszłości mają pojawić się 
dofinansowania unijne na modernizację targowiska i miasto powinno mieć możliwość 
skorzystania z tej okazji. 

Radny p. Stanisław Dylewski zaznaczył, że jest za upamiętnieniem tego 
miejsca. Zwrócił uwagę, że w porozumieniu brakuje konkretnego zapisu o 
powierzchni miejsc pochówku. Badania zostały przeprowadzone, przebieg granic jest 
znany wiec należy taki zapis dołączyć. Radny zwrócił się do Burmistrza i powiedział, 
że Rada Miasta powinna otrzymać całą dokumentacje dotyczącą tej sprawy, a jeżeli 
tak się nie stało to Burmistrz chce coś ukryć. Radny zwrócił uwagę, że samodzielnie 
musiał pozyskać wyniki badań georadarem z Narodowego Instytutu Dziedzictwa. 
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Zapytał, czemu Przewodniczący Rady Miasta tego nie zrobił, skoro Radny 
wielokrotnie się o to zwracał. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że 
przeprowadzane badania potwierdzają dotychczasowy przebieg granic. 
Dokumentacja była udostępniona przez Burmistrza i pracowników Urzędu Miasta, 
każdy mógł przyjść i się z tym zapoznać. 

Rady p. Stanisław Dylewski powiedział, że w porozumieniu powinien być 
dokłada zapis mówiący o wielkości byłego cmentarza żydowskiego i pozostałej 
części nieruchomości. Badania to potwierdzają, więc nie powinno to stanowić 
problemu. Radny dodał, że jeżeli Przewodniczący Rady Miasta znał wyniki badań, to 
powinien je udostępnić całej Radzie Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski zwrócił uwagę, że sprawa 
byłego cmentarza żydowskiego wraz z wynikami badań była omawiana na Komisjach 
i wszyscy to słyszeli. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że jeżeli wyniki badań były znane od 
25 lipca 2021 r. to powinny zostać udostępnione Radnym do wglądu. 

Radna p. Anna Krajewska powiedziała, że podczas sesji Rady Miasta z 
udziałem Naczelnego Rabina Polski padły konkretne deklaracje. Związek Gmin 
Wyznaniowych Żydowskich zrzeknie się roszczeń, jeżeli miasto zobowiąże się do 
upamiętnienia termu po byłym cmentarzu i godnego dbania o to miejsce. Radna 
zwróciła uwagę, że granica pozostaje bez zmian i potwierdziły to badania 
przeprowadzone georadarem. Radna dodała, że obawy Radnego p. Stanisława 
Dylewskiego z założenia są słuszne, ale w tej sprawie są zbyt wygórowane. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odczytał cześć projektu ugody mówiącą o 
tym, że Związek Gmin Wyznaniowych Żydowski zrzeka się wszystkich roszczeń do 
nieruchomości przy ul. Broniewskiego jak i do innych nieruchomości na terenie 
Miasta Ostrów Mazowiecka. Zwrócił uwagę, że należy wnikliwie zapoznać się z 
dokumentami, a nie bezpodstawnie rzucać oskarżenia. 

Radny p. Stanisław Dylewski powiedział, że Mecenas p. Piotr Kosiński 
podczas sesji Rady Miasta dnia 24 listopada 2021 r. poinformował o ustaleniu 
przebiegu granicy południowej przez odpowiednie organy, ponieważ może ona ulec 
zmianie.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że roszczenie Związku Gmin 
Wyznaniowych Żydowski dotyczyło całej działki przy ul. Broniewskiego. Po 
przeprowadzeniu badań georadarem potwierdzono, że teren byłego cmentarza 
stanowi 1/3 całej działki. Dodatkowo Wojewódzki Konserwator Zabytków wszczął 
postępowanie w tej sprawie. 

Radny p. Paweł Pecura poprosił o zakończenie dyskusji, bo nie wnosi ona nic 
nowego do sprawy. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że wznawia rozmowy ze 
Związkiem Gmin Wyznaniowych Żydowskich w sprawie odstąpienia od roszczeń, 
dzięki czemu będzie możliwe rozpoczęcie procedury zasiedzenia. Następnie trzeba 
dokonać podziału nieruchomości. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 
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W zawiązku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Rada 
Miasta informację przyjęła. 

18. Informacja Burmistrza Miasta na temat sytuacji ekonomicznej 
Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Ostrowi Mazowieckiej. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że sytuacja finansowa Zakładu 
Energetyki Cieplnej powinna być Radzie Miasta znana, ponieważ przedstawiane są 
sprawozdania z działalności spółek będących własnością miasta. Kluczowymi 
problemami Zakładu Energetyki Cieplnej jest brak tytułu własności do gruntu 
elektrociepłowni węglowej przy ul. Lipowej i wprowadzenie w Europie koncepcji 
„Zielonego Ładu”. Polska będąc członkiem Unii Europejskiej stopniowo musi odejść 
od korzystania z paliw kopalnianych takich jak węgiel. Burmistrz powiedział, że poza 
regułami wynikającymi z gospodarki klimatycznej Unii Europejskiej, stan 
zanieczyszczenia powietrza jest wysoki. Został wprowadzony mechanizm 
ekonomiczny, który na zachęcić do wdrażania nowych technologii w energetyce, 
dlatego został nałożony obowiązek zakupu uprawnień do emisji CO2. Obecnie ceny 
znaczne wzrosły i wiele przedsiębiorstw ma problemem finansowy. Burmistrz 
zaznaczył, że ten problem dotyczy równie ciepłowni miejskiej. Dodał, że sprawa 
Zakładu Energetyki Cieplnej jest bardzo trudna, bo kotły węglowe przy ul. Lipowej są 
stare, ciepłownia położona jest na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej „Nasz Dom”, 
obecne ceny gazu również nie są optymistyczne, ceny uprawnień znacznie wzrosły i 
dodatkowo ciepłownia posiada bardzo duży deficyt. Burmistrz podkreślił, że 
wszystkie poruszone kwestie opierają się na sprawozdaniach zarządu spółki. W 
najgorszej sytuacji Zakład Energetyki Cieplnej całkowicie utraci płynność finansową. 

Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej p. Wojciech Tyl przedstawił prezentację i 
opowiedział o najważniejszych problemach spółki. Podkreślił jak ważne jest podjęcie 
dodatkowych działań naprawczych i korzyści wynikających z połącznie Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Zakładu Energetyki Cieplnej. 

Radny p. Paweł Pecura powiedział, że połącznie spółek jest wielkim 
wyzwaniem, ale chodzi o zaspokajanie podstawowej potrzeby mieszkańców, jaką 
jest dostarczenie ciepła. Perspektywa konsolidacji spółek chwilowo rozwiąże 
problem, bo będzie możliwość regularnego zakupy uprawnień CO2 . Radny 
zaproponował, aby wybudować nową ciepłownie węglową na terenie byłej nasycalni 
podkładów kolejowych. Dodał, że znajduje się ona na trenach przemysłowych, 
możliwa jest zmiana planu zagospodarowania terenu. Radny zwrócił uwagę, że 
będzie to kosztowna i skomplikowana inwestycja, ale w perspektywie czasu może 
okazać się bardzo korzystna. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę, że obecna sytuacja jest 
bardzo trudna i nie może taka pozostać. Burmistrz i  kierownictwo Miasta nie mogą 
podjąć decyzji w tej sprawie samodzielnie, bez Rady Miasta nie ma możliwości 
działania. Burmistrz podkreślił jak duża skala problemu finansowego dotknęła spółkę 
i bez podjęcia odpowiednich działań sytuacja dalej się pogorszy. Burmistrz 
poinformował, że w najbliższych miesiącach może być konieczne wystąpienie z 
wnioskiem do Przewodniczącego o zwołanie sesji w celu podjęcia uchwały w 
dotyczącej transferu środków finansowych do Zakładu Gospodarki Cieplnej. Dodał, 
że podjęcie takich działań i tak nic nie zmieni w tej fatalnej sytuacji tylko podniesie 
koszty. Samorząd jest zobowiązany na mocy ustawy dostarczyć mieszkańcom 
ciepło, dlatego trzeba ratować obecną sytuację. Burmistrz podkreślił, że ma nadzieje 
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na podjęcie odpowiedniej decyzji przez Radę Miasta, która zapobiegnie ogłoszeniu 
upadłości spółki. Dodał, że na kolejnej sesji Rady Miasta zostanie przedstawiony 
projekt uchwały o połączeniu Zakładu Energetyki Cieplnej z Zakładem Gospodarki 
Komunalnej i jest to sposób zapobiegania najgorszemu. Przewidziane jest 
dokapitalizowanie połączonych spółek, aport nieruchomości przy ul. Lubiejewskiej i 
ul. Broniewskiego, zamówienie audytu energetycznego wraz z koncepcją 
postępowania, zintensyfikowane poszukiwanie nowej lokalizacji, diagnoza 
realistycznych źródeł przebudowy obecnego systemu ciepłowniczego. Burmistrz 
poinformował, że jest otwarty na działania zapobiegające upadłości spółki i wraz z 
Radą Miasta ponosi za to odpowiedzialność.  

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Rada Miasta przyjęła informacją. 

19. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 
2022 r. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski powiedział, że Komisje 
zapoznały się z informacją.  

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że w najbliższym czasie 
zostaną podpisane umowy na wykonanie dokumentacji projektowych ul. Piaskowej i 
ul. Bema, dodatkowo rozstrzygnięty został przetarg na ul. Sztarka. Realizowany 
będzie również projekt z 2021 r. dotyczący wykonania trzech bezpiecznych przejść 
dla pieszych. Obecnie ogłoszony został przetarg na wykonanie dokumentacji 
projektowej likwidacji bocznicy kolejowej i przejazdów kolejowych. Realizowana 
będzie budowa ul. Olszynowej, miasto otrzymało na realizację tego zadania wsparcie 
finansowe stanowiące 80% całkowitych kosztów z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg. Otwarcie przetargu na budowę ul. Zielonej i ul. Marii Radziewiczówny nastąpi 
22 marca 2022 r. Zastępca Burmistrza dodatkowo poinformował, że zaplanowana 
jest budowa u. Bajkowej, ul. Gajowej i ul. Sportowej, ale miasto czeka na 
dofinansowanie z programu „Polski Ład”. Przewidziane jest również wykonanie ul. 
Artyleryjskiej, ul. Różanej i ul. Srebrnej, ale tylko po otrzymaniu dofinansowania 
zewnętrznego. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że informacja 
została przyjęta. 

20. Informacje: a) z działalności Burmistrza Miasta w okresie 
międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady; b) 
Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poprosił o zadawanie pytań osoby 
zainteresowane. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Roboty Krajewski powiedział, że stara się 
uczestniczyć w spotkaniach i uroczystościach z mieszkańcami, korespondencja 
skierowana do Rady Miasta jest regularnie przekazywana poprzez komunikator. 
Dodatkowo w każdą środę odbywają się dyżury od godz. 800 do 1000. 
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Radny p. Jerzy Pawluczuk zwrócił się z pytaniem czy miasto jest 
zaangażowane w pomoc uchodźcom z Ukrainy. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że od samego początku 
konfliktu zbrojnego miasto uczestniczy w pomocy obywatelom Ukrainy. W dniu 5 
marca 2022 r. zwołany został Miejski Zespół Zarządzania Kryzysowego, w którym 
uczestniczyło ok. 30 osób w tym przedstawiciele lokalnych firm zatrudniających 
obywateli Ukrainy. Obecnie miasto nie ma możliwości finansowania pomocy. 
Instytucje takie jak Miejski Dom Pomocy Społecznej, Miejski Dom Kultury, Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji oraz Miejska Biblioteka Publiczna z ogromnym 
zaangażowaniem inicjują wszelką pomoc. Dodatkowe wsparcie pojawiło się ze strony 
Zakładu Gospodarki Komunalnej, ponieważ jest to spółka zatrudniająca obywateli 
Ukrainy. Zostały zorganizowane liczne transporty i pomoc rzeczowa. Burmistrz 
podziękował za wszelkie zaangażowanie i organizacje całego systemu pomocowego 
Dyrektorowi Urzędu Miasta p. Markowi Kuziakowi, który wraz z pracownikami 
kontaktuje się z Powiatowym Zespołem Zarządzania Kryzysowego oraz 
Wojewódzkim Sztabem Zarzadzania Kryzysowego. Obecnie za zapewnienie 
zakwaterowania i podpisanie umów z przedsiębiorcami przyjmującymi uchodźców z 
Ukrainy odpowiada Starosta lub bezpośrednio Wojewoda, a w najbliższym czasie 
będzie to obowiązek spoczywający na gminach i miastach. Wiele osób przyjęło 
uchodźców do domów prywatnych, ale ta forma pomocy powoli się wyczerpuje i 
należy być przygotowanym na przyjęcie kolejnych rodzin. Burmistrz zwrócił uwagę, 
że w przyszłości prawdopodobnie trzeba będzie organizować pomoc długofalowo i 
systemowo. Dodał, że jeżeli zaistnieje taka potrzeba to zwróci się o wsparcie do 
Rady Miasta. Obecnie nie było podstawy prawnej do udzielania pomocy finansowej, 
więc żadne pieniądze z budżetu miasta nie zostały na ten cel przekazane. 

21. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska zapytała czy awaria oczyszczalni ścieków 
została opanowana i czy planowana jest modernizacja obiektu ze środków 
zewnętrznych. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Bartłomiej Pieńkowski 
poinformował, że harmonogram prac nad modernizacją oczyszczalni we własnym 
zakresie jest zaplanowany i przedstawiony Wojewódzkiemu Inspektorowi 
Środowiska. Programy regionalne, w których można ubiegać się o dofinansowanie 
nie zostały jeszcze ogłoszone, ale jest to regularnie monitorowane. W 2022 r. 
przewidziana jest modernizacja na kwotę ok. 3 mln. zł. ze środków własnych, 
natomiast szacunkowy koszt modernizacji całego obiektu wynosi ok. 30 mln. zł. 
Prezes zaznaczył, że obecnie sytuacja jest opanowana, współpraca z zakładem 
mleczarskim się układa i nie ma powodu do obaw. 

Radny p. Paweł Pecura zapytał, kiedy zostanie naprawiona nawierzchnia i 
chodniki na ul. Kolarskiej i w którym miejscu planowane jest budowa drogi łączącej 
ul. Małkińską z ul. Broniewskiego. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że budowa przewidziane jest 
po drodze gruntowej wzdłuż rowu, dodatkowo projekt przewiduje budowę nad 
kolektorem wodnym. W sprawie ul. Kolarskiej deweloper zobowiązał się na 
podstawie zawartego porozumienia do odtworzenia pierwotnego stanu infrastruktury 
drogowej ul. Kolarskiej. Dodatkowo porozumienie zawiera zapis dotyczący 
partycypacji w kosztach budowy nawierzchni lub chodnika ul. Sportowej. Burmistrz 
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poinformował, że w 2022 r. planowana jest budowa dużego odcinka ul. Sportowej i 
cześć zniszczonej nawierzchni zostanie naprawiona. Burmistrz wspomniał również o 
planowanej budowie małej obwodnicy, której projekty przebiegu były omawiane 
podczas konsultacji społecznych. Po wielu rozmowach został wybrany wariant trzeci, 
najbardziej korzystny dla miasta. Burmistrz podziękował Marszałkowi Województwa 
Mazowieckiego, Radnym Wojewódzkim, Staroście Ostrowskiemu, Wójtowi Gminy 
Ostrów Mazowiecka oraz przedstawicielom Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich za akceptację przedstawionej koncepcji. 

Radny p. Stanisław Dylewski zaproponował wykonanie przeglądu studzienek 
na terenie miasta, ponieważ notorycznie znajdują się w nich zanieczyszczenia 
uniemożliwiające spływanie wody. Radny również zwrócił uwagę, że na ul. 
Kościuszki po ostatnich wichurach przewrócone są paliki zabezpieczające drzewa i 
Zakład Gospodarki Komunalnej powinien się tym zająć. Radny powiedział, że 
zgłaszał to Prezesowi Zakładu Gospodarki Komunalnej i powinno to zostać 
naprawione. 

Radna p. Anna Krajewska zapytała czy został rozpatrzony wniosek Komisji 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia i Spraw Socjalnych dotyczący 
usytuowania obustronnego fotoradaru przy ul. Armii Krajowej. Radna zwróciła 
uwagę, że w bardzo złym stanie jest wjazd na ul. Dolną i należy go naprawić. 
Dodatkowo zaproponowała nadanie nazwy jednej z ulic miasta imieniem p. Ryszarda 
Ejchelkrauta. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że jest to słuszna inicjatywa i 
istnieje możliwość nadania takiej nazwy ulicy. Jeżeli chodzi o ul. Dolną to 
prawdopodobnie zostanie to naprawione podczas realizacji projektu połączenia ul. 
Olszynowej z ul. Małkińską lub miasto indywidualnie dokona naprawy. 

Wiceprzewodniczący p. Bogusław Konrad zwrócił się z prośbą o 
zamieszczenie na stronie internetowej Urzędu Miasta, w biuletynie miasta i 
Facebooku informacji, jakie działania ma zamiar podjąć Burmistrz odnośnie Zakładu 
Energetyki Cieplnej. 

22.  Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że porządek 
obrad 33 - ej sesji Rady Miasta został wyczerpany. Podziękował za aktywny udział w 
obradach sesji, na tym zakończył obrady 33 - ej sesji Rady Miasta Ostrów 
Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta 

 /-/ Robert Krajewski  

Przygotowały:  
Olga Gumiężna – Pomoc administracyjna  
Izabela Rejniak – Kierownik Biura Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl Przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrów Mazowiecka: http://www.bip.ostrowmaz.pl/public/?id=197860 


